
 

REFERAT FRA FORSKNINGSKOMITEEN 28. FEBRUAR 2022 
 
Deltakere: 
Åse Gornitzka (prorektor) 
Janne Elin Reseland (OD) 
Tore Nilssen (SV) 
Erik Knain (UV) 
Vibeke Blaker Strand (JUS)  
Mathilde Skoie (HF) 
Anders Runesson (TF), digitalt 
Bjørn Jamtveit (MN) 
Jens Petter Berg (MED) 
Hugo de Boer (NHM), digitalt 
Carl Henrik Gørbitz (UiO:Livsvitenskap), 
Vebjørn Bakken (UiO:Energi) 
Tore Rem (UiO:Norden) 
Elisabeth Lackner (UiODoc)  
 
Forfall:  
Håkon Glørstad (KHM) 
Per Morten Sandset (viserektor)  
 
Inviterte deltagere: Viserektor Mette Halskov Hansen på sak 05/22, Mette Topnes 
(FIADM) på Sak 07/22 og Vibeke Alm (FIADM) på sak 08/22. 
Sekretariat: 
Ingrid Sogner (avdelingsdirektør, FIADM) 
Malena Bakkevold (seksjonsleder, FIADM) 
Åse-Marit Kristiansen (sekretær for Forskningskomiteen, FIADM) 

Sted:  Møterom 2, 10. etg. Lucy Smiths hus (inkl. hybrid alternativ) 
Tid:  12.15-14.00 
 
Godkjenning av innkalling og referater fra møtene 24. januar og 7. februar 
2022 
Referatene ble godkjent 
  
Sak 05/22 UiOs klima- og miljøstrategi og tiltaksplan v/ viserektor Mette 
Halskov Hansen  
UiOs nye klima og miljøstrategi ble vedtatt i Universitetsstyret 8. februar. Strategien 
omfatter alle sider ved UiOs virksomhet, fra forskning og utdanning til utadrettet 
virksomhet og drift. Den er kunnskapsbasert, bygger på en bred miljøforståelse og legger 
planetens tålegrenser til grunn. Strategien skal følges opp av en tiltaksplan som skal sendes 
på høring til enhetene i ePhorte i perioden 1. mars til 8. april. Viserektor Mette Halskov 
Hansen orienterte om strategi og tiltaksplan. 
 
Punkter fra diskusjonen: 

• Viktig at fakultetene tar ansvar og koordinerer slik at strategien implementeres også 
nedover i organisasjonen. 

• Usikkerhet rundt hvem som kan melde tilbake på høringen, er det bare enhetene 
samlet eller kan enkeltinstitutter/grupper/personer respondere? 



 

• UiO har satt et mål om 50% reduksjon i totalt klimagassutslipp innen 2030, dette er 
ambisiøst, men inkluderer både direkte og indirekte utslipp. 

• Lengre stipendperioder for tverr og flerfaglige ph.d-er vurderes, men det er 
utfordringer. 

o Behov for utredning. 
o Tverrfaglighet er krevende å starte på ph.d. –nivå, bør starte på masternivå. 
o Behov for bedre strukturer for å ta kurs på andre fakulteter. 

• Tiltaksplanen bør inkludere hvordan UiO skal håndtere missions-tenkning, og hva 
som er UiOs standpunkt. 

• Strategien går langt inn i utdanning, forskning og drift, det er nytt å dekke alt. 
Tiltaksplanen er detaljert, skal kunne endres underveis. 

 
Sak 06/22 Reform av forskningsvurderinger i EU og The Guilds engasjement i 
det arbeidet v/prorektor Åse Gornitzka  
Bakgrunn: I november 2021 publiserte EU-kommisjonen en rapport (Scoping Report) om 
hvordan man på en ny måte skal vurdere forskningskvalitet og akademiske karrierer. Den 
legger til rette for større bredde i vurdering av forskning og karriere, mer vekt på åpenhet og 
transparens og mindre vekt på ensidige indikatorer. Rapporten identifiserer mål, prinsipper 
og tiltakspunkter som universiteter og forskningsfinansierende organisasjoner skal kunne 
enes om når de vurderer forskningsprosjekter og forskere. Skal danne grunnlag for et 
Memorandum of Understanding. The Guild har vært involvert i dette arbeidet fra starten.  
 
Prorektor Åse Gornitzka orienterte om reformarbeidet og satte det inn i en kontekst med 
nasjonale prosesser og hva som er gjort institusjonelt ved UiO.  
  
Punkter fra diskusjonen 

• Hvilke kriterier som skal anerkjennes og hvilke som skal belønnes er sentralt i 
arbeidet. 

• Kan etiske standarder belønnes eller er det en underliggende forutsetning for 
forskning.  

• Den vitenskapelige kvaliteten skal ligge først, så kan andre kriterier komme etter. 
• Uklart hvor mye arbeidet faktisk har/har hatt å si for ansettelser i vitenskapelige 

stillinger. 
 
Orienteringssaker 

 
Sak 07/22 Orientering om tiltakene fra Handlingsplan for Horisont Europa 
v/prorektor Åse Gornitzka  
Bakgrunn: Med Horisont Europa er det behov for å styrke UiOs tiltak for mobilisering og 
støtte til aktiv deltagelse, og for å bedre se og utnytte mulighetene som ligger i det nye 
rammeprogrammet. En arbeidsgruppe nedsatt av Forskningskomiteen har jobbet frem en 
handlingsplan, som senere er behandlet i Forskningskomiteen, dekanmøtet og vedtatt i 
rektoratet. Åse Gornitzka orienterte om prosessen og videre oppfølging. 

 
Punkter fra diskusjonen 

• Handlingsplanene skal gå inn i det ordinære planarbeidet for fakultetene 
• Viktig med medlemskap i de ulike forskningsinfrastrukturordninger viktig, f. eks 

ESFRI. 
• Jobbes videre med notat og presentasjon på arbeid med pillar 3. 

 



 

Sak 08/22 Oppdatering av UiOs veikart for forskningsinfrastruktur v/Vibeke 
Alm 
Bakgrunn: UiOs veikart for forskningsinfrastruktur skal oppdateres, og enhetene har 
mottatt informasjon om organisering og prosess inkl. bestillinger. Det er behov for bredt 
involverende prosess og for oppdateringer i hht. enhetenes strategiske planer. 
Forskningskomiteen er referansegruppe for arbeidet. Vibeke Alm fra FIADM orienterte. 

 
Sak 09/22 Revidert mandat for Forskningskomiteen v/prorektor Åse Gornitzka 
Bakgrunn: Forum for forskningsdekaner endret navn til Forskningskomiteen fra og med 
oktobermøtet 2021. Selve navneendringen er gjennomført på nettsiden og mandatet er 
oppdatert i tråd med dagens situasjon og praksis. Det er omskrevet til et mer overordnet 
nivå som også dekker komiteens ansvar for undergrupper/arbeidsgrupper og ansvaret for 
kvalitet i forskerutdanningen er tydeliggjort. Prorektor Åse Gornitzka orienterer. 

 
Innspill til mandatet: 

• Endre ordlyd om bruk av stedfortreder for forskningsdekanene i møtene, «må» er for 
sterkt. Det må være opp til fakultetene selv å velge stedfortreder. 

 
Oppfølging: 
Mandatet justeres i hht innspill. 
 
Sak 04/22 Nytt fra forskningsdekanene v/ forskningsdekanene 
Saken ble flyttet til slutten av møtet pga logistikkhensyn, men måtte utgå pga lite tid. 
 
Sak 10/22 Eventuelt: Om universell utforming 
Carl Henrik Gørbitz melde inn saken som følge av erfaringer etter 
Livsvitenskapskonferansen. Kravene til universell utforming i forbindelse med publisering 
av foredrag er krevende.  
 
Punkter fra diskusjonen 

• Det virker som regelverket for universell utforming praktiseres ulikt ved de ulike 
fakultetene. 

• Ikke hensiktsmessig å avpublisere masse informasjon, dette er også signalisert fra 
departementet. 

• Det er behov for en gjennomgang av regelverket som ligger bak implementering av 
universell utforming ved UiO og vurdere forholdsmessigheten. 

• Saken skal tas opp i et senere møte i Forskningskomiteen. 
  
Møtedatoer vår 2022 
Møtene er planlagt på datoene som er satt opp under. Alle bes om å tenke gjennom mulig 
tid, sted og tema for et seminar i løpet av våren 2022. 

• 21. mars 
• 25. april  
• 23. mai  
• 20. juni  
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